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COMISSIÓ DE TREBALL PER AL PLA DIRECTOR MUNICIPAL DE 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
 
Acta de la sessió de 22 d’octubre de 2009 
 
 
S’inicia la sessió a les 19.05 hores. 
 
Presideix la sessió la Sra. Marta Cots. 
 
 
Assistents: 
 
Sr. Alejandro Goñi, Sr. Enric Francès, Sr. David Pruja, Sr. Lluís Toledano, 
Sr. Enric Canet, Sr. Joan Anton Sánchez, Sra. Rosa Romeu, Sr. Antoni Guillen.  
 
 
També hi assisteixen: 
 
Sra. Montserrat Gispert, Direcció de Participació i Associacionisme. 
Sr. Orland Blasco, Secretaria del Consell de Ciutat. 
Sr. Jordi Pascual, Fundació Desenvolupament Comunitari.  
 
Assistits per la Sra. Maria Jose Calvo, secretària del Consell de Ciutat. 
 
 
S’excusen: 
 
Sra. Cristina Dacruz, Sra. Carmen Fisse, Sra. Zaida Palet, Sra. Montse Benito, 
Sr. Jordi Roglà, Sra. Maria Pilar Díaz, Sr. Josep Ortiz, Sr. Ricard Gomà, 
Sra. Ángeles Esteller, Sr. Ramon Nicolau, Sr. Fabià Mohedano, Sra. Begoña 
Sánchez, Sra. Trinitat Capdevila, Sra. Núria Galan, Sr. Ramon Salla, Sra. Ester 
Capella.  
 
 
Sessió realitzada a la Sala Tapissos de l’Ajuntament de Barcelona. 
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Ordre del dia 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Debat sobre la proposta de dictamen. 

 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
S’aprova l’acta. 
  

2. Debat sobre la proposta de dictamen 
 
La presidenta dóna la paraula al Sr. Jordi Pascual, de la Fundació 
Desenvolupament Comunitari, el qual presenta la proposta de dictamen. 
Explica que el document recull totes les aportacions que ha fet la Comissió de 
Treball al document presentat per la Direcció de Participació i Associacionisme 
de l’Ajuntament per al disseny del Pla director. La proposta de dictamen afecta 
el marc del Pla director —principis i valors, abast i finalitats—, els eixos 
estratègics i l’estructura del document.  
 
 
Sobre el punt: a) Racionalitzar i estructurar els òrgans de participació 
ciutadana 
 
S’acorda:  

– A la pàg. 8, treure la 5a fletxa: «Evitar duplicitats...». 
– A la 2a fletxa de la pàg. 9, afegir: «més enllà dels espais municipals...» 
– Al final de la pàg. 9, treure el parèntesis de la 2a fletxa i deixar el 

redactat. 
– «promoure la participació de la ciutadania a títol individual» [A on????] 

 
 
Sobre el punt: c) Reforçar la presència de la xarxa associativa en els 
espais de participació 
 
El Sr. Enric Sánchez demana que es tanqui el punt que fa referència a dues 
qüestions que en el debat de la sessió anterior van quedar obertes: el debat 
sobre el vot igualitari o el vot proporcional, i el debat sobre la participació de la 
ciutadania a títol individual. 
 
Es pregunta com es pot ponderar als barris el vot de les entitats petites i el vot 
de les entitats de ciutat hi????? ubicades. 
 
Considera que la ponderació de vots és una cosa nova, i cal decidir com es fa 
en cas que s’accepti.  
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El Sr. Antoni Guillén opina que la decisió sobre ambdós aspectes ha de ser 
coherent, perquè, en definitiva, sempre s’està parlant de persones, ja siguin 
associades o a títol individual. 
 
 
Sobre la ponderació del vot: 
 
S’acorda: mantenir la proposta i afegir que és un tema del qual ja s’ha parlat, 
i insistir en el fet que, en tot cas, cal estudiar els termes de la ponderació. 
 
 
Sobre la participació de la ciutadania a títol individual: 
 
El Sr. Enric Francès considera que és un tema recurrent cada vegada que es 
parla de participació. 
 
S’acorda: eliminar (pàg. 14) la primera part del paràgraf, fins a «amb aquesta 
proposta», i començar per «Finalment, es considera...». 
 
La Sra. Marta Cots recorda que cal revisar el Fitxer General d’Entitats 
Ciutadanes i el Registre Ciutadà de Ciutadans i Ciutadanes. En ambdós casos 
cal una depuració i una actualització permanent, a més d’establir un sistema 
de recollida de baixes. 
 
S’acorda: incorporar aquest tema a continuació del paràgraf que comença per 
«Finalment» i treure el punt «altres qüestions rellevants» de la pàg. 17. 
 
S’acorda: substituir en tot el text del dictamen la paraula «immigrants» per 
la paraula «nouvinguts». 
 
La Sra. Rosa Romeu reflexiona sobre el fet que quan en el Pla director es 
parla de participació, caldria fer-ho de manera molt transversal, entenent que 
també s’adreça a tots els departaments de l’Ajuntament. Considera que les 
organitzacions de participació de caràcter no formal són tan vàlides com les 
formals, i que els Consells de Barri haurien de ser un espai per aprendre a 
participar en la pràctica. 
 
S’acorda: emfasitzar els apartats a) i b) de la pàg. 17, recomanant que cal 
educar en la participació i en la pràctica des de la base, tant pel que fa als 
ciutadans i ciutadanes com al personal tècnic i polític, i fer un preàmbul amb 
aquests punts i amb les reflexions de la Sra. Rosa Romeu. 
 
Per finalitzar, la Sra. Marta Cots comenta que segurament no es podrà 
celebrar la reunió del dia 18 de novembre prevista en el pla de treball de la 
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Comissió, perquè la Comissió no podrà disposar de la Proposta de Pla director 
que s’havia de començar a debatre en l’esmentada sessió; demana que el Pla 
intenti respectar el calendari proposat.  
 
 
 
 
No havent-hi més temes per tractar, la presidenta dóna per finalitzada la 
sessió a les 20.30 hores. 
 
 
 
Certifica la secretària del Consell de Ciutat. 


